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Aan:  Digitaal transitieoverleg (DTO) en Informatieberaad Zorg (IB) 

Van:  Cor Franke 
Datum:  3 februari 2025 
Onderwerp: Stand van zaken programma doelarchitectuur 
Kopie aan: MT DICIO 
 
 
 

1. Inleiding 
 
In september 2024 heb ik het concept plan van aanpak voor “Werken onder architectuur 
voor het GIS” gepresenteerd in het Informatieberaad (IB) en het Digitaal Transitie Overleg 
(DTO). Daarbij is de afspraak gemaakt dat ik beide overleggen periodiek op de hoogte zou 
houden van de voortgang. 

 
Met deze notitie kom ik deze afspraak na. De notitie beschrijft de stand van zaken aan de 
hand van een aantal onderwerpen. 
 
 

1. Plan van aanpak 
 

Op basis van de reacties van het MT DICIO, het IB en het DTO heb ik versie 1.0 van het plan 
van aanpak opgesteld. Op 5 november 2024 heb ik DTO en IB een notitie gestuurd waarin ik 
aangeef hoe ik de verschillende reacties heb verwerkt. 
 
Versie 1.0 van het plan van aanpak is op 7 januari 2025 formeel geaccordeerd door het MT 
DICIO. 
 

 
2. Afstemming SILIZO 
 
Het redactieteam heeft in november 2024 overleg gevoerd met vertegenwoordigers van 
SILIZO. Die hebben een presentatie verzorgd over het “position paper”. Daarnaast heeft het 
team afspraken gemaakt over de wijze waarop we (vertegenwoordigers van) leveranciers 

consulteren. 
 

 
3. Architectuur community 
 
Ik heb medio januari 2025 een presentatie over het plan van aanpak verzorgd voor de 
architectuur community. Het is de bedoeling de community deel te laten nemen aan de 

formele en informele consultaties, om zo de kennis en ervaring van de leden van de 
community te benutten en daarnaast draagvlak te creëren voor de op te leveren producten. 
 
 
4. Bezetting teams 
 
De bezetting van het redactieteam bestaat uit vertegenwoordigers van Cumuluz, Health-RI, 

MedMij, Nictiz, Nuts, Twiin, VZVZ en VWS. ZINl heeft zijn deelname aan het programma per 
22 januari 2025 gestaakt (in verband met budgettaire beperkingen). 
 
Het schrijfteam voor werkstroom 1 bestaat nu uit vertegenwoordigers van VZVZ en Nictiz. 
Eerder was ook ZINl in dit team vertegenwoordigd. Het doel is in de plaats van ZINl een 

vertegenwoordiger van een van de andere partijen in het team op te nemen. 

 
Het schrijfteam voor werkstroom 2 bestaat nu uit vertegenwoordigers van Cumuluz, Nuts, 
VWS  en VZVZ. Daarnaast zal een architect vanuit VGN aansluiten. 
 
Voor werkstroom 3 is nog geen schrijfteam ingericht. 
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5. Inhoudelijke stand van zaken werkstromen 

 
Het plan van aanpak benoemt drie werkstromen. De stand van zaken per werkstroom is als 
volgt: 
 
a. Principes en uitgangspunten 
 
In november 2024 is het schrijfteam principes en uitgangspunten gestart met een 

inventarisatie van mogelijke principes. In overleg met het redactieteam is een lijst met 10 uit 
te werken principes vastgesteld.  
 
Per principe werkt het schrijfteam vier zaken uit: 
• Statement (wat is het principe?) 
• Rationale (waarom dit principe?) 

• Implicaties (wat zijn de consequenties van het toepassen ervan?) 
• Relatie met NVS-principes, -fundamenten en -doelstellingen  

 
Het schrijfteam legt zijn uitwerkingen voor reactie voor aan het redactieteam (dat 
tweewekelijks bijeenkomt). 

 
b. Architectuurmodel 

 
Het redactieteam beschikt (natuurlijk) over kennis van de architecturen van de betrokken 
initiatieven (Cumuluz, Health-RI, MedMij, Nuts en Twiin). In aanvulling daarop voert het 
team overleggen met verschillende projecten en programma’s die (vanuit hun eigen 
architecturen) een bijdrage kunnen leveren aan het architectuurmodel. Het gaat om de 
volgende projecten: 
 

• (Implementatie) Generieke functies (IGF); 
 

• Landelijk vertrouwensstelsel (LVS); 
 

• Landelijk dekkend netwerk (LDN); 
 

• European Health Data System (EHDS). 
 

Het overleg richt zich zowel op inhoud als op de wijze van samenwerking. 
 
Daarnaast heeft het team informatie opgehaald over het Canvas (voorheen grondplaat) en 
heeft zij een eerste uitwerking van het format voor een generiek communicatiepatroon 
onderhanden. 

 
Het redactieteam zal de eerste generieke communicatiepatronen uitwerken in nauwe 
samenwerking met het programma LDN. De achtergrond daarbij is dat het programma LDN 
voor zijn activiteiten op korte termijn wil kunnen beschikken over de uitwerking van drie 
patronen. 
 
c. Governance 

 
Deze werkstroom start nadat besluitvorming heeft plaatsgevonden over het rapport van ABD 
TopConsult. Immers, dit rapport geeft de kaders voor het ontwerp van de governance voor 
het werken onder architectuur. 
 

Dat laat onverlet dat het nodig is om een aantal zaken uit te werken in een tijdelijke 

governance (met name wat nodig is om besluitvorming over de eerste resultaten te 
verzekeren). Daarbij gaat het om vragen als: 
 
• Wie zijn betrokken bij de creatie van producten? 
 
• Wie toetsen de producten voorafgaand aan besluitvorming 
 

• Wie besluit over de producten en wie adviseert daarover? 
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• Hoe leggen we de verbinding met de interne beleidsdirecties en de programma’s 

binnen VWS? 
 
• Hoe komen we tot (sectorale en regionale) implementatie van de opgeleverde 

producten. 
 
Het redactieteam zal de uitwerking van de voorlopige governance ter accordering aan het MT 
DICIO voorleggen. 

 
 
6. Planning en voortgang 
 
De planning voor werkstroom 1 is om deze eind Q1 2025 af te ronden. Door het besluit van 
ZINl om zijn inzet in het programma te beëindigen komt deze datum onder druk te staan. In 

de komende periode moet blijken of het mogelijk is aanvullende capaciteit voor het 
schrijfteam te mobiliseren. Het doel is overigens (nog steeds) dat de coördinatiegroep in Q2 
2025 met de principes en uitgangspunten gaat “oefenen” door deze te betrekken op de 
stukken op de agenda van het DTO. 
  

De start van werkstroom 2 was voorzien voor eind Q1 2025. De eerste activiteiten 
(afstemming met projecten en programma’s, zie 3b) zijn al in december 2024 gestart. 

Daarnaast werkt het redactieteam aan het format voor de communicatiepatronen. De 
verwachting is dat de backlog voor deze werkstroom in de loop van februari 2025 
gedefinieerd is. Op basis daarvan zal het redactieteam een meer gedetailleerde planning 
kunnen afgeven. 
 
 
7. Consultaties 

 
Het redactieteam werkt in een open proces waarin kort-cyclisch consultaties plaatsvinden. 
Alle partijen die betrokken zijn bij het gezondheidsinformatiestelsel kunnen inbreng leveren 
bij deze consultaties. 
 
 

8. Diversen 
 

Ik heb in januari 2025 een presentatie van het plan van aanpak verzorgd voor het i-
Beleidsoverleg binnen VWS. Deze presentatie zal ik in maart 2025 ook verzorgen voor de 
Kerngroep Informatievoorziening Zorg (KIZ). 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 


